



ممول من الاتحاد الأوروبي
Funded by the European Union



Project "Strengthening Institutional and Human Resources Capacities of the Ministry of Social Solidarity – Support to COVID-19 Response"

Request for Expression of Interest

The Ministry of Social Solidarity and the United Nations Development Programme (UNDP) invite NGOs to submit expressions of interest for the implementation of the economic empowerment activities of the project "Strengthening Institutional and Human Resources Capacities of the Ministry of Social Solidarity – Support to COVID-19 Response" implemented through partnership between the Ministry of Social Solidarity and the United Nations Development Programme (UNDP) and funded by the European Union.

Description:

Addressing the socio-economic consequences of COVID-19 by supporting NGOs to create new jobs at the local level through launching new local projects to meet requirements of local markets and create jobs based on expected changes in the supply and demand chains. The initiative will focus on livelihood support aimed at stimulating the local economy and generating income for local households, especially those severely affected by the socio-economic impacts of the COVID-19 pandemic.

Main Outcome: Improving the socio-economic status of vulnerable groups following the COVID-19 crisis.

Scope of work:

The project aims to establish production units and local projects to meet local market requirements and create job opportunities based on the expected changes in the supply and demand chains. This will focus on supporting livelihoods with the aim of stimulating the local economy and generating income for local households, especially those severely affected by COVID-19 socio-economic impacts.

Applying NGOs shall implement a lending program for families benefiting from the conditional cash transfer program Takaful and Karama, with a focus on the geographical areas targeted by the presidential initiative "Haya Karima" (Decent Life) to enable them establish/develop economic projects, provided that the value of the funding required by one NGO, whether targeting one governorate or more, shall not exceed USD 150 thousand in equivalent Egyptian pounds according to the exchange rate on the date of submitting the proposal.

Activities:

- Selecting the economic and operational model of economic projects and production units based on the local needs in each governorate, availability of raw materials/production inputs, competitors, market share, feasibility of implementing these units and the return to beneficiaries. Number of beneficiaries in each NGO shall not be less than 50 beneficiaries.
- Develop a technical and financial training plan for the project according to the nature and scope of each economic project/production unit in coordination with the project management and with the assistance of specialized consultants.
- Provide an integrated feasibility study that includes, but not limited to, the unit's business model, the model estimated cost, the estimated number of employees in the unit, the marketing plan, the economic return from the unit operation, and the expected results.
- Training the beneficiaries to qualify them to join economic activities, provided that training shall include technical and administrative aspects.

a- Technical skills:

There will be a focus on technical skills related to the production unit's technical field (such as agricultural production, animal production, handicrafts, added value, and supply chains). They may include the special skills required to fully or partially implement some activity-related operations and/or use special production technology application.

a. Administrative skills (financial literacy and small economic projects management)

This includes ways to develop business plans, feasibility studies, inventory management, entry and exit schedules, and lists of business results. They may include joint market research and ways of identifying risks and objectives.

Financial and commercial planning, budgeting basics, bookkeeping, sales and marketing, and the program aim at training on monetary management and basic concepts of financial management, such as savings, debt and insurance management, to improve the financial literacy which helps target groups in dealing with financial aspects, administrative expenses and daily risks, along with identifying and benefiting from economic opportunities. When planning the implementation of such programs, the partner shall implement approved and established programs in this field.

They shall include practical and effective training courses to achieve the training's practical aspects.

- Disburse micro-loans to the targeted beneficiaries for the units and projects' implementation.
- Equip production units in coordination with beneficiaries and the private sector
- Collect the repayments and revolve them in disbursing loans to insure the optimal use of capital. Field follow-up of the implemented economic projects,
- Develop performance and follow-up indicators reports, and submitting them monthly to the PM team at the Ministry of Social Solidarity (MoSS).
- Submit a quarterly implementation plan for the overall project.
- Develop a policy and procedure manual for the lending program, which includes the lending products' specifications {average loan sizes, number of installments, value of instalment (Principal value + interest) installment periodicity}, the program organizational structure, the

job description, the disbursement and collection cycles, etc. This manual shall be approved and accredited by the PM.

- Train loan applicants on managing economic projects, as a qualification for obtaining loans, to be able to establish and manage their income-generating economic activities.
- Submit cash flows statement for cash inflows and outflows related to lending (capital and operation).
- Develop a comprehensive file for all financial and accounting models used in the lending program.
- Undertake the monitoring and following up of activities provided to beneficiaries, establishing detailed databases, and developing periodic reports, according to report forms approved by the PM team at MoSS.
- Develop a sustainability plan for the established units and for the official entity through which these units will operate to ensure that the beneficiaries are empowered through economic activities to achieve intensive labor.
- Each economic project/production unit shall retain 100% of the profit.
- The loan interest shall be an annual 5% of the loan value, collected and retained by the NGO to cover any potential risk and loan operating cost.
- The implementing NGO shall collect the installments (capital only) and transfer them to the Environmental and Rural Industries and Rural Revival Fund, which shall employ them in ensuring the project sustainability and reaching the largest possible number of beneficiaries.
- The NGOs can receive up to 10% max. of the total value of approved fund, to cover administrative expenses (for staff, office expenses and staff transportation). The proposal shall include the detailed items for such expenses.
- Any additional logistical costs including consultancy for training and technical support, shall be deducted directly from the relevant business plan activities.
- All project works shall be exempted from VAT.
- The NGO will abide with the visibly guidelines of EU-UNDP funded projects
- Facilitate the visits of project management, UNDP and EU.

Targeted Geographic Scope:

The governorates of the presidential initiative “Decent Life” shall be targeted, provided that the best bids meeting the needs of the largest number of the target group and achieving the greatest economic benefit are selected. Implementation in all governorates is not a necessity.

Requirements from NGOs expressing interest:

NGOs should:

- NGOs’ experience in implementing economic empowerment projects, especially in the proposed activities should not be less than three years.
- Registered under the Civil Work Regulation Law No. 149 of 2019 and its executive regulations for the year 2021, and have submitted a request to reconcile the situation accordingly.
- Has a license from the Financial Regulatory Authority to carry out lending activities in the governorates in which it wishes to implement the project.

- Has a good financial position and have sufficient financial resources to implement the project.
- An NGO that is not suspended, and does not have any legal disputes or negative financial credentials with the Ministry of Social Solidarity or any international organization.
- No declaration of bankruptcy, no participation in bankruptcy or receivership proceedings, and no pending judgment or legal action against the NGO that could harm its operations for the foreseeable future.
- The NGO should pass the capacity assessment and risk management by one of the specialized institutions designated by the UNDP before the final contract is awarded.
- Does not have conflict of interest with the Project Management Unit of the Ministry of Social Solidarity or UNDP.

Targeted Beneficiary Groups:

- Individuals in the working age group (21-55 years) in the Takaful and Karama database, including:
 - Current beneficiaries who want to maximize their monthly revenue through microenterprises.
 - Beneficiaries who have been enrolled in the program for four years and are about to graduate from the program.
- Beneficiaries within the villages targeted by “Haya Karima” Presidential initiative.
- The Ministry of Social Solidarity considers disability a cross-cutting issue in all its activities. Therefore, the project must meet a minimum share (5% of the total) of beneficiaries of persons with disabilities seeking employment and/or training opportunities from poor and low-income families.
- The project should accommodate not less than 50% women beneficiaries at working age of the total number of beneficiaries.
- The project management team should be consulted if there is a justification for anything that may hinder the contracted NGO’s compliance with some of the above criteria.
- Each NGO is allowed submitting only one bid for one governorate, or more than one bid for more than one governorate. The amount of funding requested shall not exceed the equivalent of USD 150,000 in Egyptian pounds according to the exchange rate on the date of submission of the proposal.

How to apply:

- 1- Complete the attached "Expression of Interest Form".
- 2- The deadline for accepting the "Expression of Interest" including all requested documents shall be on **August 31, 2023, at 12 noon.**
- 3- Delivery shall be by email, on: sihc@moss.gov.eg
- 4- For any inquiries, you can contact us via the above email.



ممول من الاتحاد الأوروبي
Funded by the European Union



جمهورية مصر العربية
وزارة التضامن الإجتماعي
Ministry of Social Solidarity

Project: Strengthening Institutional and Human Resources Capacities of the Ministry of Social Solidarity – Support to COVID-19 Response

Expression Of Interest Form

We (Name of the applicant NGO)

express interest in implementing the economic empowerment activities for the project implemented in partnership between the Ministry of Social Solidarity and the United Nations Development Program with funding from the European Union,

In the following governorate/s,

(1).....(2).....(3).....

1	NGO Name		
2	Number and date of Date of Establishment		Copy of license from MOSS, as well as a copy of the articles of association
3	Duty station		
4	Branches		
5	Which governorates has/ve been licensed from FRA Financial Regulatory Authority to provide microfinance activities		Copy pf license for each of the selected governorates
6	Number of years of experience in providing lending services		A brief description of the activities of the NGO and its experiences in the fields of (microfinance, production
7	Number of years of experience in establishing production units		

8	Number of years of experience in providing technical training on enterprise		units and its related technical training) And a summary report on the implementation of previous similar projects with other national or international donors.
9	List of current board members		Name, title and Job
10	The administrative and organizational structure of the association and the available human expertise in the various fields		
			Financial reports for the last three years certified by a registered national or international financial audit firm.

* To be stamped with the association's seal on each paper.

Areas of Inquiry/ Supporting documentation	Response
1. <i>Is the CSO/NGO listed in the UN's list of proscribed organizations, UNDP Vendor Sanctions List, or indicted by the International or National Criminal Court?</i>	
2. <i>Is the CSO/NGO banned by any other institution/governments? If, yes, please provide information regarding the institution/Government and reasons.</i>	
3. <i>Does the CSO/NGO have a bank account? (Please Submit proof indicating latest date)</i>	
4. <i>Is the CSO/NGO certified in accordance with any international or local standards (e.g., ISO), such as in:</i> <ul style="list-style-type: none"> • Leadership and Managerial Skills • Project Management • Financial Management • Organizational standards and procedures • Other 	
5. <i>Who are your main donor/ partners?</i>	
6. <i>Please provide a list of all entities that the CSO/NGO may have an affiliation with.</i>	
7. <i>What is the CSO/NGO's mandate, vision, and purpose? (no more than 2 paragraphs)</i>	
8. <i>What other areas of expertise does the CSO/NGO have?</i>	

9. What was the CSO/NGO's total financial delivery in the preceding 2 years? Please provide audited financial statements for the last 2 years. If audited financial statements are not available, please provide an explanation regarding why it is not possible to obtain them.	
10. What is the CSO/NGO's actual and projected inflow of financial resources for the current and the following year?	
11. Do you currently, or have you in the past, managed or been involved with a consortium? If yes, provide a list of all consortia, the list of partners in the consortia, and the role in the consortia.	
12. Do you have a formal alliance with other CSOs/NGOs? If yes, pls. identify and provide details.	

NGO's experience in the field of economic empowerment:

Statement of implemented projects										
#	Project title	Donor	Loan capital	Type of fund (grant, loan)	Services/ activities	Start date	End date of project	Targeted beneficiaries	Target number	Achieved number

NGO's experience in the field of microfinance:

#	Indicators	Project # 1	Project # 2	Project # 3	Project # 4
1	Number of disbursed loans				
2	Value of disbursed loans				
3	Number of active clients				
4	Value of active loans (outstanding loans)				

5	Arrears' rate				
6	Rate of portfolio at risk				
7	Value of portfolio at risk				
8	Number of clients per loan officer				
9	Cost per loan				
10	Loan loss rate				

Attachments



ممول من الاتحاد الأوروبي
Funded by the European Union



جمهورية مصر العربية
وزارة التضامن الاجتماعي
Ministry of Social Solidarity

مشروع "تعزيز القدرات المؤسسية والموارد البشرية بوزارة التضامن الاجتماعي المكون الاقتصادي لدعم التصدي لعواقب جائحة كورونا طلب إبداء اهتمام

تدعو وزارة التضامن الاجتماعي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، المنظمات غير الحكومية، إلى تقديم تعبير عن الاهتمام لتنفيذ أنشطة التمكين الاقتصادي لمشروع "تعزيز بناء القدرات المؤسسية وقدرات الموارد البشرية في وزارة التضامن الاجتماعي - دعم التصدي لجائحة كورونا" المنفذ بالشراكة بين وزارة التضامن الاجتماعي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي بتمويل من الاتحاد الأوروبي.

الوصف:

معالجة العواقب الاجتماعية والاقتصادية من خلال دعم المنظمات غير الحكومية لخلق فرص عمل جديدة على المستوى المحلي من خلال إطلاق مشاريع جديدة لإنشاء مشاريع محلية لتلبية متطلبات الأسواق المحلية وخلق فرص عمل بناءً على التغييرات المتوقعة في سلسلة العرض والطلب. وسيركز هذا المستوى على دعم سبل العيش الذي يهدف إلى تحفيز الاقتصاد المحلي وتوليد الدخل للأسر المحلية، وخاصة تلك المتضررة بشدة من الآثار الاجتماعية والاقتصادية لجائحة كوفيد-19.

المخرج الرئيسي: تحسين الوضع الاجتماعي والاقتصادي للفئات الأولى بالرعاية، وسط أزمة كورونا (كوفيد-19)

نطاق العمل:

يستهدف المشروع إنشاء وحدات إنتاجية ومشاريع محلية لتلبية متطلبات الأسواق المحلية وخلق فرص العمل بناءً على التغييرات المتوقعة في سلسلة الطلب على التوريد. سيركز هذا على دعم سبل العيش بهدف تحفيز الاقتصاد المحلي وتوليد الدخل للأسر المحلية، وخاصة الأسر المتضررة بشدة من الآثار الاجتماعية والاقتصادية لفيروس كورونا (كوفيد-19).

تقوم الجمعيات الأهلية المتقدمة بتنفيذ برنامج إقراض للأسر المستفيدين من برنامج التحويلات النقدية المشروطة تكافل وكرامة [] ، مع التركيز على المناطق الجغرافية المستهدفة من المبادرة الرئاسية "حياة كريمة" لتمكينهم من إنشاء/تطوير مشروعات اقتصادية على ألا تتجاوز قيمة التمويل المطلوب للجمعية الواحدة سواء تستهدف محافظة واحدة أو أكثر ما يعادل 150 ألف دولار أمريكي بالجنيه المصري حسب سعر الصرف في تاريخ تقديم المقترح.

الأنشطة:

- إختيار النموذج الاقتصادي والتشغيلي للمشروعات الاقتصادية والوحدات الإنتاجية في ضوء الاحتياجات المحلية في كل محافظة ومدى توافر المواد الخام/مدخلات الإنتاج والمنافسين والحصة السوقية وجدوى تنفيذ هذه الوحدات والعائد على المستفيدين. على ألا يقل عدد المستفيدين بكل جمعية عن 50 مستفيد.
- وضع خطة التدريب الفني والمالي للمشروع وفقاً لطبيعة ونطاق كل مشروع اقتصادي/ وحدة إنتاجية بالتنسيق مع إدارة المشروع وبالاستعانة باستشاريين متخصصين.
- تقديم دراسة جدوى متكاملة تتضمن على سبيل المثال لا الحصر نموذج العمل بالوحدة، والتكلفة التقديرية للنموذج، والعدد التقديري للعاملين في الوحدة، وخطة التسويق، والعائد الاقتصادي من تشغيل الوحدة، والنتائج المتوقعة.
- تدريب المستفيدين لتأهيلهم للانضمام إلى الأنشطة الاقتصادية، على أن يشمل التدريب الشقين الفني والإداري.

أ. المهارات الفنية:

تركيز المهارات الفنية المتعلقة بالمجال الفني الخاص بالوحدة الإنتاجية (على سبيل المثال لا الحصر، الإنتاج الزراعي والإنتاج الحيواني والحرف اليدوية والقيمة المضافة وسلاسل التوريد) وقد تشمل المهارات الخاصة اللازمة لتنفيذ بعض العمليات الخاصة بالنشاط كلياً أو جزئياً و/ أو استخدام تطبيق تكنولوجيا الإنتاج الخاصة.

ب. المهارات الإدارية (التعليم المالي وإدارة المشروعات الاقتصادية الصغيرة)

وتشمل كيفية إعداد خطة عمل ودراسة جدوى وإدارة المخزون وجداول زمنية للإدخال والإخراج وإعداد قوائم بنتائج الأعمال وقد تشمل البحوث السوقية المشتركة، وكيفية تحديد المخاطر والأهداف. يهدف التخطيط المالي والتجاري وأساسيات وضع الميزانية وحفظ السجلات والمبيعات والتسويق والبرنامج إلى التدريب على إدارة النقد والمفاهيم الأساسية للإدارة المالية مثل إدارة المدخرات والديون والتأمين لزيادة الثقافة

المالية التي تساعد المجموعات المستهدفة في التعامل مع الجوانب المالية والنفقات الإدارية والمخاطر اليومية وتحديد الفرص الاقتصادية والاستفادة منها. ويجب على الشريك، عند تخطيط تنفيذ تلك البرامج، برامج معتمدة وموثقة في هذا المجال وتشمل البرامج دورات تدريبية عملية وفعالة لتحقيق الجوانب التطبيقية من التدريب.

- صرف قروض متناهية الصغر للمستفيدين المستهدفين لتنفيذ الوحدات والمشروعات.
- تجهيز الوحدات الإنتاجية بالتنسيق مع المستفيدين والقطاع الخاص.
- تحصيل الأقساط وتدويرها في صرف القروض لضمان الاستخدام الأمثل لرأس المال.
- المتابعة الميدانية للمشروعات الاقتصادية المنفذة وإعداد تقارير مؤشرات الأداء والمتابعة وتقديمها شهرياً لفريق إدارة المشروع بالوزارة.
- تقديم خطة تنفيذية ربع سنوية للمشروع.
- إعداد دليل سياسات وإجراءات برنامج الإقراض على أن يشمل مواصفات منتجات الإقراض (التمثلة في متوسط حجم القرض، عدد الأقساط، قيمة القسط (أصل + فائدة)، دورية القسط) (و الهيكل التنظيمي للبرنامج، الوصف الوظيفي، دورتي الصرف والتحصيل.. الخ، على أن يتم الموافقة عليه واعتماده من إدارة المشروع.
- تدريب المتقدمين للحصول على قروض على كيفية إدارة المشروعات الاقتصادية تمهيداً لحصولهم على القروض لتمكينهم من إنشاء وإدارة أنشطتهم الاقتصادية المدرة للدخل.
- تقديم كشف تدفقات نقدية للمعاملات المالية الداخلة والخارجة التي تخص الإقراض (رأس مال وتشغيل)
- إعداد ملف شامل جميع النماذج المالية والمحاسبية المستخدمة في برنامج الإقراض.
- تولى عملية رصد ومتابعة الأنشطة المقدمة للمستفيدين، وإنشاء قواعد بيانات تفصيلية، وإعداد تقارير دورية طبقاً لنماذج التقرير المعتمدة من فريق إدارة المشروع بوزارة التضامن الاجتماعي.
- خطة استدامة للوحدات التي يتم إنشاؤها لضمان استمرارية المشروع الاقتصادي.
- يحتفظ كل مشروع اقتصادي/وحدة إنتاجية بنسبة 100% من الأرباح
- فائدة القرض 5% سنوياً من قيمة القرض، تحصل عليها المنظمة غير الحكومية نظير المصروفات التشغيلية للقروض.
- تقوم المنظمة بتحصيل الأقساط وتحويلها لصندوق دعم الصناعات البيئية والريفية والإنعاش الريفي الذي سيقوم باستخدامها في استمرارية المشروع والوصول لأكثر عدد ممكن من المستفيدين.
- لا تتجاوز تكلفة المصروفات الإدارية التي ستتناهها المنظمة غير الحكومية ، 10% من إجمالي الموازنة.(على ان يذكر في المقترح المقدم البنود التفصيلية لتلك المصروفات)
- تعفى جميع أعمال المشروع من ضريبة القيمة المضافة.

النطاق الجغرافي المستهدف:

سيتم استهداف محافظات المبادرة الرئاسية "حياة كريمة" على أن يتم اختيار أفضل العروض المقدمة التي تلبي احتياجات أكبر عدد من الفئة المستهدفة والتي تحقق أكبر استفادة اقتصادية، ولا يشترط التنفيذ في جميع المحافظات.

الاشتراطات المطلوبة بالمنظمة المتقدمة بطلب الاهتمام:

- ألا تقل خبرة المنظمة في تنفيذ مشروعات التمكين الاقتصادي، عن ثلاثة سنوات.
- مسجلة بموجب قانون تنظيم العمل الأهلي رقم 149 لسنة 2019 ولائحته التنفيذية لسنة 2021 وقد تقدمت بطلب توفيق الأوضاع وفقا لذلك.
- لديها ترخيص من هيئة الرقابة المالية لتنفيذ أنشطة الإقراض في المحافظات التي ترغب في تنفيذ المشروع بها.
- تتمتع بوضع مالي جيد ولديها موارد مالية كافية لتنفيذ العقد.
- منظمة غير حكومية ليست موقوفة، وليس لديها أي نزاعات قانونية أو أوراق اعتماد مالية سلبية مع وزارة التضامن الاجتماعي أو أي منظمة دولية.
- عدم إشهار الإفلاس، وعدم المشاركة في إجراءات الإفلاس أو الحراسة القضائية، وعدم وجود حكم أو إجراء قانوني معلق ضد المنظمة غير الحكومية يمكن أن يضر بعملياتها في المستقبل المنظور
- أن تجتاز المنظمة غير الحكومية تقييم القدرة المؤسسية لإدارة القروض من قبل احد المؤسسات المتخصصة المعينة من قبل برنامج الامم المتحدة الإنمائي وذلك قبل منح العقد النهائي
- لا يوجد تضارب في المصالح مع وحدة إدارة المشروع في وزارة التضامن الاجتماعي أو برنامج الأمم المتحدة الإنمائي.

الفئات المستفيدة المستهدفة:

- الأفراد في فئة سن العمل (21-55 عام) في قاعدة بيانات برنامج "تكافل، بما يشمل:
 - المستفيدين في الوقت الحالي من يريدون أن يعظموا عائدهم الشهري من خلال مشروعات متناهية الصغر.
 - المستفيدين الذين مر على التحاقهم بالبرنامج أربع سنوات وهم على وشك التخرج من البرنامج.
- التركيز على المستفيدين داخل القرى المستهدفة بالمبادرة الرئاسية "حياة كريمة".

- تعتبر وزارة التضامن الاجتماعي الإعاقة مسألة شاملة في جميع أنشطتها. لذلك، يجب أن يستوفي المشروع حصة دنيا قدرها (5% من المجموع) من المستفيدين من الأشخاص ذوي الإعاقة الباحثين عن عمل و/أو فرص التدريب من الأسر الفقيرة والمنخفضة الدخل.
- أن يستوعب المشروع المستفيدين من فئة السيدات في سن العمل بنسبة لا تقل عن 50% من إجمالي عدد المستفيدين.
- يجب الرجوع لفريق إدارة المشروع في حالة وجود مبررات تعيق الامتثال لبعض المعايير المذكورة أعلاه من قبل المنظمة غير الحكومية المتعاقد معها.
- من المسموح للمنظمة الواحدة أن تقدم عطاء واحد لمحافظة واحدة أو أكثر من عطاء لأكثر من محافظة. على ألا تتجاوز قيمة التمويل المطلوب أكثر ما يعادل 150 ألف دولار أمريكي بالجنيه المصري حسب سعر الصرف في تاريخ تقديم المقترح.

طريقة التقديم:

- 1- يتم استيفاء "نموذج ابداء الاهتمام" المرفق.
 - 2- يتم تقديم نموذج " ابداء الاهتمام " بما في ذلك جميع المستندات المطلوبة بحد أقصى يوم 31 أغسطس 2023 الساعة 12 ظهراً.
 - 3- طريقة التسليم، بالبريد الإلكتروني، على: sihc@moss.gov.eg
- لأية استفسارات يمكنكم التواصل من خلال البريد الإلكتروني أعلاه..



ممول من الاتحاد الأوروبي
Funded by the European Union



جمهورية مصر العربية
وزارة التضامن الاجتماعي
Ministry of Social Solidarity

مشروع: تعزيز بناء القدرات المؤسسية والموارد البشرية لوزارة التضامن الاجتماعي - دعم الاستجابة
لكوفيد-19

نموذج التعبير عن الاهتمام

نحن (اسم المنظمة غير الحكومية/الجمعية الأهلية مقدمة الطلب)

نتقدم بطلب التعبير عن الاهتمام بتنفيذ أنشطة التمكين الاقتصادي للمشروع الذي يتم تنفيذه بالشراكة بين
وزارة التضامن الاجتماعي وبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي بتمويل من الاتحاد الأوروبي،

في المحافظات التالية:

.....(1)(2).....(3).....

المستندات المطلوبة	اسم المنظمة غير الحكومية/الجمعية الأهلية	1
نسخة من الترخيص من وزارة التضامن الاجتماعي ، وكذلك نسخة من النظام الأساسي	رقم وتاريخ التأسيس	2
	مقر النشاط	3
	الفروع	4
نسخة من رخصة كل محافظة من المحافظات المختارة	ما هي المحافظات التي تم ترخيصها من الهيئة العامة للرقابة المالية لتقديم أنشطة التمويل متناهي الصغر/ القروض الصغيرة	5
وصف موجز لأنشطة المنظمة غير الحكومية وتجاربها في مجالات (التمويل الأصغر و وحدات الإنتاج والتدريب الفني المرتبط بها)	عدد سنوات الخبرة في تقديم خدمات الإقراض	6
	عدد سنوات الخبرة في إنشاء الوحدات الإنتاجية	7

8	عدد سنوات الخبرة في تقديم التدريب الفني على المشروعات	وتقرير موجز عن تنفيذ مشاريع مماثلة سابقة مع مانحين وطنيين أو دوليين آخرين.
9	قائمة أعضاء مجلس الإدارة الحاليين	الاسم والمسمى الوظيفي والوظيفة
10	الهيكل الإداري والتنظيمي للجمعية والخبرات البشرية المتاحة في المجالات المختلفة	
		تقارير مالية لأخر ثلاث سنوات مصدقة من شركة مراجعة مالية وطنية أو دولية مسجلة.

* يجب أن يكون مختوماً بختم الجمعية على كل ورقة.

الإجابة	مجالات الاستفسار / الوثائق الداعمة
	1. هل منظمات المجتمع المدني/المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية مدرجة في قائمة الأمم المتحدة للمنظمات المحظورة، أو قائمة جزاءات البائعين التابعة لبرنامج الأمم المتحدة الإنمائي، أو التي وجهت إليها المحكمة الجنائية الدولية أو الوطنية عرائض اتهام؟
	2. هل منظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية محظورة من قبل أي مؤسسة / حكومات أخرى؟ إذا كان الجواب بالإيجاب، يرجى تقديم معلومات عن المؤسسة/الحكومة وأسبابها.
	3. هل لدى منظمات المجتمع المدني/المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية حساب مصرفي؟ (يرجى تقديم دليل يشير إلى آخر تاريخ)
	4. هل منظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية معتمدة وفقاً لأي معايير دولية أو محلية (مثل ISO)، مثل في: <ul style="list-style-type: none"> • المهارات القيادية والإدارية • إدارة المشروعات • الإدارة المالية • المعايير والإجراءات التنظيمية • شهادات اعتماد أخرى
	5. من هم الجهات المانحة / الشركاء الرئيسيون لك؟
	6. يرجى تقديم قائمة بكل الكيانات التي قد يكون لمنظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية ارتباط بها.
	7. ما هو مجال العمل الرئيسي لمنظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية ورؤيتها والغرض منها؟ (لا يزيد عن (2) فقرتين)
	8. ما هي مجالات الخبرة الأخرى التي تمتلكها منظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية؟
	9. ما هو إجمالي الوضع المالي لمنظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية في العامين السابقين؟ يرجى تقديم البيانات المالية المراجعة لآخر عامين. وفي حالة عدم توافر بيانات مالية مراجعة، يرجى تقديم تفسير لسبب تعذر الحصول عليها.
	10. ما هو التدفق الفعلي والمتوقع للموارد المالية لمنظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعية الأهلية للعام الحالي للعام التالي؟

	11. هل قمت حالياً، أو في الماضي، بإدارة تحالف (كونسورتيوم) أو شاركت في إدارته؟ إذا كانت الإجابة بنعم، قدم قائمة بجميع التحالفات (الكونسورتيوم)، وقائمة الشركاء في التحالفات، ودورك فيها.
	12. هل لديك تحالف رسمي مع منظمات المجتمع المدني / المنظمات غير الحكومية/الجمعيات الأهلية الأخرى؟ إذا كانت الإجابة بنعم، رجاءً أذكر التفاصيل.

خبرة المنظمة غير الحكومية في مجال التمكين الاقتصادي:

بيان المشروعات المنفذة										
#	اسم المشروع	الجهة المانحة	رأس مال القرض	نوع الصندوق (منحة، قرض)	الخدمات / الأنشطة	تاريخ البدء	تاريخ انتهاء المشروع	المستفيدون المستهدفون	الرقم المستهدف	الرقم المحقق

خبرة المنظمة غير الحكومية في مجال التمويل متناهي الصغر:

#	المؤشرات	مشروع # 1	مشروع # 2	مشروع # 3	مشروع # 4
1	عدد القروض المصروفة				
2	قيمة القروض المصروفة				
3	عدد العملاء النشطين				
4	قيمة القروض النشطة (القروض المستحقة)				
5	معدل المتأخرات				
6	معدل المحفظة المعرضة للمخاطرة				
7	قيمة المحفظة المعرضة للمخاطرة				
8	عدد العملاء لكل مسؤول قرض				
9	التكلفة لكل قرض				
10	معدل خسارة القرض				

المرفقات:
